
 
 
 

 

Side 1 

 
Referat - foroffentligheds møde  
Stormflodsikring i Faaborg 
Tirsdag d. 8. oktober 2024  
 
 
Sted: Øhavsskolen-Uglen 
Ca. 60 deltagere 
Deltagere fra forvaltningen:  
Olav Bojesen 
Catherine Overgaard 
Mai-Britt Jensen 
Bjarne Abildtrup 
 
Præsentation:  

Velkomst – Søren Kristensen, Formand for TMU 
Nyt om stormflodssikringen – Præsentation af sagens historik, det seneste om 
placering og udformning af linjeføring, præsentation af 2 alternative linjeføringer 
nord og syd for kanalen, promenaden, lidt om det økonomiske og bidragsfordeling 
– Olav Bojesen 
Gennemgang af planlægningsprocessen – Catherine Overgaard 
Spørgsmål og Kommentarer 

 
Bemærkninger/Spørgsmål: 
 
Arealet ved havnebadet  

• Hvor fastlagt er linjeføringen?  Repræsentant for foreningerne i 
Havnebadet fortalte, at de er vokset ud af rammerne. De vil 
derfor gerne udvide, og de har snakket om at udvide over mod 
Stærekasserne. Hun mente, at det allerede er med i lokalplanen 
for området. 

o Linjeføringen er nogenlunde fastlagt, med der er stadig 
plads til diskussion/mindre ændringer. F.eks. måske en 
mulighed for at integrere sikringen med ny bebyggelse.  

o De har mulighed for at udvide mod nord, bag havnebadet, i 
nuværende lokalplan, men ikke mod vest. 

• Forslag viser træ ved havnebadet, men det er virkelig glat! Det 
skal overvejes.  

o Olav mener der er flere måder at løse problemet. 
• Havkajak klubben skal kunne brug trailere for at hente kajakker.  

Bliver det stadig muligt?  
o Biler/redskabskøretøjer skal kunne køre på græsset, men 

ikke helt ned til havnebadet. 
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Side 2 

• Repræsentant fra Geopark det Sydfynske Øhav/Outdoor Sydfyn, 
beder om en forklaring på hvor muren skal hen ved 
Havneparken. 

o Der er mest terrænhævning i Havneparken, hvor muren 
integreres som siddepladser ud mod Havneparken.  

• Det er vigtigt, at trædækket langs Stærekasserne bliver 
skridsikkert. En af beboerne på Kanalvej 12-14-16 mente, at det 
er bedre med stenbelægning og at det også er pænere. 

 
Sundrenden/Færgevej/Dosseringen 

• Sundrenden/Færgevej – overfladevand kommer bagfra op af 
kloakkerne/regnvand 

o FFV har ansvaret for kloakken langs Færgevej. 
o En problemstilling som skal løses.  Kommunen taler med 

andre i landet om mulige løsninger. 
o Det er noget kommunen er opmærksom på og noget der 

skal sikres. 
o Forvaltningen tager fat i FFV for at finde en løsning.  
o Der skal være styr på vandet, når strømmen går på 

pumpestationen ved Færgevej.  
• Problem med kloakvand langs Færgevej.  Pumpe station ved 

Færgevej 8 mister strøm ved oversvømmelse og så fungerer det 
ikke. Skal overveje at flytte den. 

• Beboer på Dosseringen er glad for projektet og mener det skal i 
gang hurtigst muligt.   Pt. er der store udgifter til forsikring 
grundet risici for oversvømmelse. 

 
Finansiering og bidragsmodel 

• Beboer på kanalvej er bekymret for hvor dyrt projektet bliver 
• Er der et estimat på hvad det vil koste for en enkelt husejer?  

o Det kan findes på hjemmesiden (slides fra borgermøde 
holdt i januar 2023) 

o Det er en kompleks udregning og ikke nemt at give et 
estimat, da det er afhængigt af risiko for oversvømmelse 
og husets fodaftryk/størrelse.  

o Bidragsmodellen præsenteres til næste år og sendes i 
høring til de berørte ejere.  

• Hvordan vil betalingen fungere ren praktisk og hvad hvis prisen 
stiger?  

• Kommunen har indsendt en ansøgning om midler fra den 
statslige kystsikringspulje.  Indgår det i beløbet på de 37 million? 



 
 
 

 

Side 3 

o Ja. I alt er der 150 millioner i den statslige kystsikringspulje. 
Hvis FMK får tilsagn vil vi modtage ca. 5 millioner. FMK 
søgte sidste år, men blev ikke tilgodeset.  

• Bidragsfordelingen regnes ud efter sokkelkoten. 
• Hvorfor skal borgerne betale for svensk rød granit?  

o Det skal de ikke. Det æstetiske er ikke med i 
bidragsfordelingen. De berørte ejere betaler kun for 
selve stormflodssikringen. Kommunen betaler for 
alt andet f.eks. det der bidrager til ophold og byrum. 

 
Linjeføring 

• Kunne linjeføring føres vest forbi kirkegården/det blå hus, så 
kirkegårdens lavest beliggende grave bliver sikret? 

o Kommunen vil undersøge med Lytt (konsulent på projektet) 
om et estimat, men der skal findes en balance mellem 
hvor meget det koster og hvor mange der er beskyttet.  

o Fast sikring koster godt og vel 30.000 pr. meter. 
Kirkegården er ca. 100 meter lang, og fast sikring der vil 
koste ca. 3 mio. Hvis sikringen skal gå helt til Voigts 
Minde, vil det koste – ca. 6 mio. fordi der er ca. 200 meter 
fra parken ved Dosseringen til Voigts Minde. 

• Et ønske om at have linjeføringen til at ligge foran roklubben.   
o Det ligger fast. Det var kun i tidligere versioner at den lå 

bagved. Politisk bekræftet af Søren Kristensen. 
• Hvem afgør linjeføringen?  

o Det bliver Kommunalbestyrelsen i sidste ende. 
 

Blandet 
• Hvad har andre kommuner i Danmark gjort?  

o FMK er med i et netværk over hele Danmark, hvor vi deler 
viden, men Faaborg er faktisk på forkant.  

• Hvorfor er der ingen visualiseringer ved Spisehuset passage? Der 
har tidl. været lovet visualiseringer af, hvordan sikringen kan se 
ud ved nordløsningen ved Spisehuset. 

o Der findes nogen visualiseringer, men vi viste ikke hele 
strækningen i aften. 

• Hvorfor skal arealet for mijløvurdering være så stort?  
o Stormflod kan komme til at påvirke hele området hvis vi 

ikke sikrer.  FMK forventer ikke at det vil forsinke 
processen.  Miljøvurderingen udarbejdes inden 
lokalplanen sendes i forslag. 



 
 
 

 

Side 4 

• Hvis den sydlige løsning vælges, hvordan vil det så se ud (f.eks. 
ved boliger på kanalvej)? 

o Det kommer til at se ud som en mur f.eks. foran 
stærekasserne. 

• Lemvig har en flot mur, som også fungerer som en bænk, men så 
glemte de at lukke en af portene ved højvand.  Hvordan undgår vi 
at gøre det samme?  

o Det er derfor vi har valgt at have faste løsninger langs så 
meget af strækningen som muligt.  

 
 
 
 


